

3. *Notes* that persons scheduled for repatriation on economic grounds are liable to become destitute if they remain in Tanganyika, because at the time of their internment they were dependent for their livelihood on other Germans who have not been permitted to return;

4. *Reaffirms* its approval of the policy of the Administering Authority with regard to the subject-matter of the petition;

5. *Decides* that under the circumstances no action by the Trusteeship Council is called for on this petition and invites the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

*Seventeenth meeting,
15 December 1947.*

19 (II). Petition from Raja Mahendra Pratap concerning the Trust Territory of Tanganyika

The Trusteeship Council, acting under Article 87b of the Charter, has, at its second session, in conformity with its rules of procedure, accepted and examined in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned, the petition signed by Raja Mahendra Pratap, Brindaban, India, set forth in document T/PET.2/30, dated 5 May 1947, received by the Administering Authority on 11 July 1947.

The Trusteeship Council

Notes that the subject-matter of the petition involves the problem of the establishment of a Jewish State in Tanganyika, which question does not fall within the jurisdiction of the Trusteeship Council;

Decides that no action by the Trusteeship Council is required on this petition and invites the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this decision in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

*Fourteenth meeting,
11 December 1947.*

20 (III). Petition from H. Arnesen concerning the Trust Territory of Tanganyika

The Trusteeship Council has, at its second session, in conformity with its rules of procedure, considered in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned, the petition signed by H. Arnesen, Moshi, Tanganyika, set forth in document T/PET.2/31, dated 27 May 1947, received by the Administering Authority on 7 July 1947.

3. *Note* que les personnes désignées comme devant être rapatriées pour des raisons économiques deviendraient probablement indigentes si elles restaient au Tanganyika, parce que, à l'époque de leur internement, leurs moyens d'existence dépendaient d'autres Allemands qui n'ont pas été autorisés à y retourner;

4. Renouvelle son approbation de la politique poursuivie par l'Autorité chargée de l'administration en ce qui concerne l'objet de la pétition;

5. *Décide* que, dans ces conditions, il n'y a pas lieu pour le Conseil de tutelle de donner suite à cette pétition, et invite le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

*Dix-septième séance,
15 décembre 1947.*

19 (III). Pétition émanant de Raja Mahendra Pratap et relative au Territoire sous tutelle du Tanganyika

Le Conseil de tutelle, agissant en vertu de l'Article 87b de la Charte et conformément aux dispositions de son règlement intérieur, a, lors de sa deuxième session, accepté et examiné en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, la pétition du 5 mai 1947 signée de Raja Mahendra Pratap, Brindaban (Inde), figurant dans le document T/PET.2/30 et reçue le 11 juillet 1947 par l'Autorité chargée de l'administration.

Le Conseil de tutelle

Constate que l'objet de la pétition met en jeu la question de la création d'un Etat juif au Tanganyika, question qui n'est pas de la compétence du Conseil de tutelle;

Décide qu'il n'y a pas lieu pour le Conseil de tutelle de donner suite à cette pétition, et invite le Secrétaire général à porter cette décision à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

*Quatorzième séance,
11 décembre 1947.*

20 (III). Pétition émanant de M. H. Arnesen et relative au Territoire sous tutelle du Tanganyika

Le Conseil de tutelle, à sa deuxième session, a, conformément à son règlement intérieur et en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, examiné la pétition du 27 mai 1947, signée de M. H. Arnesen, Moshi (Tanganyika), figurant dans le document T/PET.2/31 en date du 27 mai 1947 et reçue le 7 juillet 1947 par l'Autorité chargée de l'administration.